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都會型大學全球聯盟成員入盟指引 

 

1. 原則 

都會型大學全球聯盟（GCMU）的宗旨是連接全球的都會型大學。通過相互合作，

GCMU成員以全球視角探討城市相關議題，形成合作和分享最佳實踐與想法的網絡。

為了邀請合適的候選成員加入聯盟，GCMU常任理事會為成員制定了以下原則。 

⚫ GCMU是一個致力於城市發展的都會型大學聯盟； 

⚫ GCMU的目標是延伸至全球各大洲地域（根在亞洲）； 

⚫ GCMU的網絡將覆蓋世界上主要國家、地區和城市； 

⚫ GCMU由代表其所在城市的成員大學組成。 

 

2. 入盟標準 

當一所大學被提名或主動申請加入 GCMU時，他們應滿足以下條件： 

➢ 該大學所在城市最宜是目前沒有已加入 GCMU的成員院校； 

➢ 該大學位於一個國家的首都，或一個地區的最大城市，城市人口規模超過250

萬，或任何其他重要的城市； 

➢ 該大學需能代表其所在城市的特色； 

➢ 大學的教學理念融合了理論和實踐； 

➢ 大學展示了建設性的城鄉關係（通過專案、方案、計畫等）； 

➢ 大學在規模上與現有聯盟成員能相匹配； 

➢ 該 大 學 可 以 並 且 願 意 領 導 或 參 與 GCMU 的 專 案 。 

 

3. 範圍 

為了確定特定地區內的成員數量，可參考下表提供的相關標準： 

首都/人口（百萬）1 成員數量 

首都/最大的城市 1 

人口> 7.5 3 

人口 2.5-7.5 2 

人口< 2.5 1 

表1. 每個城市的成員數量 

 

補充說明：若某城市是一個國家的首都，且人口超過750萬，那麼該城市的 GCMU

成員數量最多為1+3個。 

 

 
1 https://worldpopulationreview.com/world-cities 
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4. 提名 

理事會成員每年最多可以提名3所大學；其他成員每年可以提名1所大學。所提名的

成員數量將會定期進行審查和調整，而不提前另行通知。 

在進行提名時，成員可以增廣聯盟的國際觸角與全球城市的代表性為考量，以協助

聯盟提高其在亞洲與其他城市的代表性。 

 5. 選拔 

有興趣加入聯盟的都會型大學，須將完整填妥的申請表（附件1）在理事會年度會

議召開前至少一個月前移交至 GCMU 常務秘書處（該會議通常在每年底舉行）。 

理事會將評估所有收到的申請，並在 GCMU 年度會議上向全體成員推薦入圍的候

選成員；若在上述會議中無異議，該入圍候選成員將被接納為聯盟成員。若對新成

員有任何爭議，理事會的決定將視為最終結果。 

6. 觀察員 

在高校正式加入聯盟前，其可以觀察員身份參加聯盟活動。其觀察員身分的細則

（如時長）由理事會決議。 

 

 

聯盟常務秘書處 / 2023年 12月  
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GCMU Membership Guideline  
 

 

1. PRINCIPLES 

The Global Consortium of Metropolitan Universities (GCMU) set out to connect 

metropolitan universities around the globe. By working together, GCMU members address 

city issues with a global perspective and form a network for collaboration and sharing of 

best practices and ideas. To invite like-minded candidates to join the group, the GCMU 

Executive Council has laid out the following principles for the membership: 

 

⚫ GCMU is a group of metropolitan universities that dedicate to cities; 

⚫ GCMU aims to achieve geographical presence in all continents (with roots in 

Asia); 

⚫ GCMU’s network shall cover major countries, regions, and cities of the world; 

⚫ GCMU comprises member universities who are representative of their located 

cities. 

 

2. CRITERIA 

When a university is nominated, or proactively applies, to join GCMU, they shall meet a 

set of criteria listed below: 

 

➢ The university is preferably located in cities where GCMU is currently absent; 

➢ The university is located in the capital of a country, the largest city of a region, in a 

city with a population of more than 2.5 million people, or any other cities of 

significance; 

➢ The university shall represent and embody the characteristic of its city; 

➢ The university’s pedagogical philosophy blends theory & practices; 

➢ The university demonstrates constructive town-gown relationships (through projects, 

programmes, schemes, etc.); 

➢ The university is in a compatible scale to existing GCMU member institutions; 

➢ The university could and would lead or take part in a GCMU project. 

 

3. SCOPE 

To determine the number of members within a specific location, the table below provides a 

rule of thumb and serves as a reference point:  
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Capital/Population (million)2 No. of membership 

Capital/largest city of a country/region 1 

Population >7.5 3 

Population 2.5-7.5 2 

Population <2.5 1 

Table 1. No. of membership per city 

 

To elaborate further, if a city is the capital of a country as well as with a population of more 

than 7.5 million people, the maximum number of GCMU members in that city would be 

1+3. 

 

4. NOMINATION 

The Executive Council Members could nominate up to three universities per annum; the 

Consortium Members could nominate one university per annum. These figures will be 

reviewed regularly and adjusted without prior notice. 

When nominating an institution to the Consortium, Members are encouraged to consider 

the global reach and city representation of the Consortium and help GCMU expand its 

portfolio in Asian cities and beyond. 

 

5. SELECTION 

Universities who are interested in joining the Consortium shall submit completed 

application form (attachment 1) to the GCMU Permanent Secretariat at least a month before 

the Executive Council’s annual meeting which usually takes place towards the end of a year. 

The Executive Council will evaluate all applications received and put forward short-listed 

candidates to the whole membership at an GCMU Annual Meeting; universities will be 

admitted to the Consortium should there be no objection at the said meeting. If there is any 

dispute regarding new membership, the Executive Council’s decision will be final. 

 

 

6. OBSERVER 

Before an institution formally joins GCMU as a member, they could participate in GCMU 

events as an Observer. The duration and granting of an observership will be determined by 

the Executive Council members. 

 

 

GCMU Permanent Secretariat, December 2023 

 

  

 
2 https://worldpopulationreview.com/world-cities 
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附件1 

都會型大學全球聯盟入盟申請表 

 

注：申請加入之高校在加入聯盟後授權聯盟秘書處使用其校徽。 

申請院校  申請時間  

聯絡人姓名  工作單位  

職務  聯繫電話  

郵箱  

院校簡介（重點介紹本校辦學特色、教研優勢、教研業績及與都會型院校

交流合作情況） 

 

 

 

 

 

 

申請加入都會型大學全球聯盟的理由和目的 

 

 

 

 

 

 

擬通過都會型大學全球聯盟（與聯盟成員高校）開展的交流合作計劃 

 

 

 

 

 

 

 

 

邀請/推薦入盟的理事會成員單位及其推薦意見 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

請 在 完 成 表 格 後 ， 把 表 格 發 送 至 聯 盟 常 務 秘 書 處 郵 箱 :     

gcmu@cityu.edu.mo  

mailto:gcmu@cityu.edu.mo
mailto:把表格發送至聯盟常務秘書處郵箱:%20%20%20%20%20gcmu@cityu.edu.mo
mailto:把表格發送至聯盟常務秘書處郵箱:%20%20%20%20%20gcmu@cityu.edu.mo
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ATTACHMENT 1 

 

GCMU Membership Application Form 

 

Note：Once accepted as a GCMU member, the applicant authorizes the GCMU 

Secretariate to use its logos for the Consortium affairs.  

Institution  Application time  

Contact Person  Department  

Position  Telephone number  

Email  

Introduction of the Institution (Key points such as research advantages, research 

outcome, and partnership with other institution) 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aims and objectives of joining GCMU.  

 

 

 

 

 

 

 

Proposed cooperation with GCMU members. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Endorsement by GCMU Council Member 

 

 

 

 

 

 

Please complete the form and send it back to GCMU Permanent Secretariat 

Email： gcmu@cityu.edu.mo  
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